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Nichisoiu (Coface România): Nordisul nu este un caz care defineste sectorul

constructiilor din România

Cazul Nordis nu este unul care defineste  sectorul constructiilor din România, am fi foarte injusti sa spunem

acest lucru, sustine Bogdan Nichisoiu, manager financial analysis &  credit scoring, Coface România.  

"E foarte interesant în zona de constructii sa vedem ca nu exista  severitate. Adica, ok, haideti sa scoatem din

context Nordis. Nordisul  nu este un caz care defineste sectorul constructiilor în România. Am fi  foarte injusti sa

spunem lucrul acesta. De bine de rau totusi lucrurile  se misca. Înca o data spun eu care calatoresc în tara asta

aproape poate  nu saptamânal, dar tara asta este un santier. E bine ca este un  santier. În sfârsit generatia mea

practic vede anumite proiecte care se  apropie de final si nu vedem, n-am vazut în 2024 severitate, am vazut 

frecventa, este normal sa vedem frecventa. De ce? Pentru ca este un  mediu de business foarte fragmentat, foarte

polarizat si atunci  jucatorii din esaloanele 2, 3, cei care au aceasta vocatie de  subcontractanti, asteapta mai mult

dupa cash si evident ca unii dintre  ei care poate n-au nici aceasta cultura a dialogului, poate nu sunt nici  într-o

relatie de prietenie cu bancile partenere, evident ca sunt mai  vulnerabili în aceste grade mai ridicate ale

temperaturii  comportamentului de plata", a spus Bogdan Nichisoiu, la conferinta de  presa Coface, în cadrul careia

a fost lansat "Studiul Insolventelor din  România cu date pentru anul 2024".

El a precizat ca este un fapt pozitiv ca nu au existat în presa titluri  în care jucatori din top 5 sau 10 din acest sector

sa fi intrat în  insolventa. Totodata, reprezentantul companiei a atras atentia ca exista  doua provocari: pe de-o

parte statul care, prin derapaj fiscal, are un  comportament de plata indisciplinat si afecteaza lichiditatea în sistem 

si, pe de alta parte, o crestere exponentiala a sectorului, care, însa,  trebuie finantata.

"Trebuie sa fim onesti, sunt doua provocari fantastice pe care si  acest sector le are în România, le-a avut în ultimii

doi ani, si anume  statul român care prin derapaj fiscal, evident are un comportament  indisciplinat de plata si

afecteaza lichiditatea acestui sistem, de la  jucatorii cei mai mari pâna la jucatorii cei mai mici. Şi al doilea  lucru

pe care foarte putina lume îl comenteaza, faptul ca aceste  companii, întregul sector a crescut exponential.

PNRR-ul a reprezentat  si reprezinta o oportunitate fantastica. În clipa în care cresti practic  business-ul de doua

ori, într-un termen de 2-3 ani, ai aceasta  provocare, cum îti finantezi aceasta crestere? Unii stiu sa o faca, au  acest

joc si în relatia cu bancile si în relatia cu asiguratorii, cu  noi. Pentru altii, practic, este ceva nou. Şi aceasta crestere

poate sa  fie un prieten fals. Şi aici, într-adevar, pot sa fie provocari. Pentru  ca atunci când cresti exponential, dar

n-ai o finantare care sa-ti  asigure în mod sanatos aceasta crestere, poate sa fie un pion otravit.  Daca va uitati în

situatiile financiare ale jucatorilor mari, veti vedea  ca în ultimii 2-3 ani de zile, vorbesc de jucatori de firme

mioritice,  neaose, românesti, si-au dublat, practic, cifra de afaceri într-un  spatiu de 2-3 ani de zile, ceea ce nu este

specific pentru ale zone,  precum cea de retail alimentar. Acolo, lucrurile merg în fata, dar cu un  single digit. Şi

lucrul acesta creeaza tensiune, dar o tensiune  pozitiva", a afirmat Bogdan Nichisoiu.

Coface este unul dintre principalii jucatori globali în managementul  riscului de credit comercial. Coface România

a fost înfiintata în 1996.
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